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WIJ DRUKKEN EN PRINTEN OP GROENE ENERGIE!

VOOR AL UW 
DRUKWERK
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BROCHURES EN MEER

EEN CO2 UITSTOOT 
BESPARING VAN 

ONGEVEER 150 TON 
PER JAAR!

HET DAK TELT 944 
ZONNEPANELEN

WWW.DRUKKERIJVORSSELMANS.NL
ZUNDERT  |  TEL 076 206 06 02  |  DRUKKERIJ@DRUKKERIJVORSSELMANS.NL

GOED VOOR EEN 

ENERGIEOPWEKKING 

VOOR ONGEVEER 150 

HUISHOUDENS

Beste buurtgenoten,
Zondag namiddag 1 september, een lekker zonnetje met een 
aangename temperatuur. Bloemencorso Zundert heeft het 
getroffen met het weer en buurtschap Helpt Elkander rijdt door 
de straten met de 5 wagens van hun creatie “Babysteps”. Met de 
bijbehorende geluiden, van een hartslagje tot het gebrabbel van 
een 1,5 jarig meisje. Ook de, voor de meeste ouders bekende, 
Zwitsal geur is rijkelijk aanwezig.

Veel applaus en andere lof uitingen 
voor Suze tijdens de optocht, vooral 
de babygeluidjes riepen leuke 
reacties op en dan behalen we 
17e plaats, dat was wel een beetje 
beneden de verwachting. 
Maar geen domper, we hebben er 
zeker niet minder om gefeest en we 
hebben een mooie bouwperiode 
gehad en een leuke wagen gebouwd, 
en deze ook in de gewenste kleuren 
kunnen zetten. We hebben zelfs al 
de eerste hand kunnen leggen aan 
het fabriceren van het materiaal 
voor het aanpassen van de tent.
Dus we mogen trots en tevreden 
terugkijken op corso 2019. En 
we willen iedereen nog hartelijk 
bedanken voor hun bijdrage en 

inzet, in de tent, op het bloemenveld 
en ook daarbuiten.
En zeker mogen we Louisa en Karel 
niet vergeten te bedanken voor een 
mooi en onvergetelijk corso.
Maar we hebben natuurlijk ook 
weer een nieuwe Tam Tam in elkaar 
kunnen zetten, met de gebruikelijke 
rubrieken, verslagen en data.
Wij wensen iedereen veel leesplezier.

De redactie.

voorwoord
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De Tam Tam verschijnt drie 
keer per jaar en wordt aan 
alle leden van buurtschap 
Helpt Elkander toegestuurd.
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veldnieuws

Het corsojaar 2019 gaat voor de 
veldploeg de boeken in als een 
topjaar. Nadat de knollen de gehele 
winter regelmatig toegesproken 
en vertroeteld waren, werden zij 
liefdevol aan de akker toevertrouwd. 
Diezelfde knollen lieten ons niet in 
de steek. Ze gaven bloemen….. veel 
bloemen….. zoveel bloemen dat 
andere plaatsen de bloemen wilden 
hebben.

En toen kwam de taak voor de 
bloemenmannen en vrouwen van 
de buurt. Ze plukten, ze plukten en 
ze plukten.

U vraagt zich waarschijnlijk af voor 
wie zij dan bloemen plukken? 
Heeft u even? Hierbij de lijst van 
het afgelopen plukseizoen: Laredo, 
Dendermonde, Lichtenvoorde, 
Valkenswaard, Loenhout, 
Neuchatel, Rekken, Luchon, 
Vollenhoven, Rothenbach, Ernstein, 
Eigendorf, Kufstein, Dorlisheim, 
Blankenbergen, Voorthuizen, 
Drogeham, Sint Jansklooster, 
Leersum, Thierhaupten, Debrecen, 
Frederiksoord, Nieuwe Niedorp, 
Varsseveld, Kirchsberg, Selestat, 
Winkel, Sasbachwalden en Bauvaix.
Verder nog voor Peter Damen, 

Dit keer in veldnieuws: Op naar de top....

Karel van Dongen, Henny Broekhof, 
Diana van Klaveren, DGI, Airborne, 
de Regenboog en de KSE.

Dat wij beschikken over een 
onvoorstelbaar, geweldige 
veldploeg is er de oorzaak van dat 
wij dit allemaal hebben kunnen 
leveren aan al deze corsoplaatsen. 
Elke week weer kijk je je ogen uit als 
je bij ons op het veld komt. Minimaal 
25 mensen zijn meerdere keren per 
week aan het werk. In de stekende 
zon, in de verstikkende regen. Soms 
’s avonds soms ’s morgens om 7 uur. 
En dat allemaal voor….. een kopje 
koffie met een koekje en een hoop 
gezelligheid.

Op dinsdag 24 september werd een 
hoogtepunt gevierd. Op die dag 
leverde de veldploeg de miljoenste 
bloem aan de commissie. Een 
miljoen bloemen….. een miljoen 
bloemen….. 2500 kisten.
En dan geleverd…. Dus we tellen 
de 1000 kisten voor het eigen 
corso nog niet mee en ook laten 
we het toppen in het voortraject 
maar achterwege. Als je het zou 
uitrekenen: Iedere plukker heeft 
zo’n 60 tot 70000 bloemen geplukt.
Een miljoen bloemen dat betekent 
een feestje. TAART! En dat hebben 
de mannen en vrouwen van het 
veld echt verdiend.
Vanaf het hakken tot het 
uitdoen…… we hebben een 
TOPPLOEG!
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HE-kidz kinderactiviteiten

Hoe heet je? Dieke.

Hoe oud ben je? 6 jaar. 

Wat zijn je hobby’s? Hockey.

Help je liever in de tent, of op het bloemenveld?     
tent. 

Wat vind je het leukste om te doen bij Helpt          
Elkander? Prikken.

Welke wagen vind je het allermooist? Waarom vind je dat? 
Vervloekt hij had mooie figutatie.
 
Wat vind je leuker, kindercorso of groot corso? Kindercorso.

Wat doe je het liefst bij het kinderkot? Schilderen.

Waar kijk jij de optocht op corsozondag? Op de tribune.

Wat doe je meestal op corsomaandag?  Feesten.

Wat is je favoriete kleur bloem? Cafe au lait.

Wat is het allerleukste dat je al hebt meegemaakt bij Helpt Elkander?
IDat ik figurant was.
Wat wil je later graag nog gaan doen bij Helpt Elkander? Tikken.

Wat vind je van de wagen van dit jaar? Schattig.

Op deze pagina is het woord aan onze HE-kidz. Dit keer leren we 
Dieke kennen!

Dit jaar was er tijdens het bouwseizoen in en om de tent weer van 
alles te doen voor de kinderen van Helpt Elkander. 

Ook dit jaar was er iedere week op 
dinsdagavond een kinderkot avond. 
Tijdens deze avonden konden de 
HE-kids gezellig met papa en mama 
mee naar de tent. Terwijl papa en 
mama hard aan de wagen aan het 
werken waren gingen de kinderen 
gezellig met z’n allen allerlei 
leuke dingen doen. Er zijn dit jaar 
weer heel veel dingen geknutseld, 
geverfd, geplakt, gekleurd en er zijn 
ook nog wat spelletjes gespeeld.
Het was iedere avond weer gezellig 
druk en de kinderen hebben zich 
allemaal goed vermaakt. Twee 
kinderen die iedere week weer 
enthousiast bij het kinderkot 
kwamen waren Ryan en Nick en zij 
wilden graag vertellen wat ze dit 
jaar allemaal hebben gedaan bij het 
kinderkot: 

Het kinderkot was er op een aantal 
dinsdagen. 
Leuk de eerste avond hebben we 
rompertjes, voetjes en handjes 
gemaakt van papier. Wat ook erg 
leuk was op een andere avond en 
erg lekker… We mochten lange 
vingers versieren met glazuur en 
natuurlijk roze muisjes erop hihi.
Nick is ook nog mee geweest naar 
het bloemenveld maar dit vond 
hij niet zo heel leuk we mochten 
daar niet veel doen vertelde hij. 
Knutselen in de tent of evt plakken 
was leuker geweest.
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Met hier en daar een nieuwsgierig 
en enigszins zenuwachtend sfeertje 
voor het te komen spel liet niemand 
zich toch weerhouden van een 
heerlijke paar uurtjes smullen van de 
barbecue. Nadat echter de maagjes 
vol zaten werd de eetzaal nog even 
verfijnd voor het aansluitende spel. 

Dit jaar was het welbekende spel 
bierpong de avondact. Nadat 
iedereen was opgedeeld in zestien 
teams werd er begonnen aan de 
poulewedstrijden. Iedereen kreeg in 
vier wedstrijden van een kwartier de 
tijd om zich bij de beste acht teams 
te plaatsen en de felbegeerde winst 
op te strijken. Deze acht teams, met 
het als nummer één geplaatste team 
‘‘De Babysteps’’, gingen door naar 
de winnaarsronde waar uiteindelijk 
de teams ‘‘Team zonder Casper’’ en 
‘‘Ik ben Ben’’ de finale wisten te 
bereiken. In een spannende finale, 
waar de laatste geraakte beker 
toch enigszins op zich liet wachten 
(naar de reden kon men alleen 
maar gissen), wist Team ‘‘zonder 
Casper’’ zich te kronen tot de beste 
bierpongers van Helpt Elkander. 
Best of the rest werd team ‘‘MMF’’, 
die de finale van de verliezersronde 
met de laagste gekwalificeerde acht 
teams wisten te winnen van ‘‘Team 
Zwitsal’’. 

Er bleek bij sommige teams 
toch nog wel behoorlijk wat 
te verbeteren. Bijvoorbeeld bij 
‘‘De Vedergewichten’’, die op 
één wedstrijd na (gelijkspel) 
alles verloren. Het schijnt zelfs 
dat ze na een aantal avonden 
trainen, een paar dagen/weken 
later ook de aangevraagde 
revanchewedstrijd(en) niet wisten 
te winnen. Maar wees gerust, 
oefening baart kunst! Om toch maar 
in het (baar)thema te blijven…

Hopelijk heeft eenieder een 
smakelijke en gezellige avond 
gehad en zien we jullie volgend 
jaar allemaal weer terug bij deze 
jaarlijkse activiteit.

HE-bbq
Een geslaagde jaarlijkse BBQ. 56 mensen wisten zaterdag 10 
augustus 2019 de weg te vinden naar onze corsotent voor de 
jaarlijkse barbecue en aansluitende spelavond.

Ryan heeft nog een paar keer met 
mama geplakt en we hebben op een 
zaterdag daarna nog lekker tosti en 
een pannenkoek gegeten.
In ieder geval hebben we het leuk 
gehad en volgend jaar zijn we er 
weer. 
Ryan zou ook graag al willen leren 
lassen wie weet. Maar aan de 
wagen plakken vinden de jongens 
ook stoer.
Groetjes Ryan en Nick

We hopen dat alle andere kinderen 
het ook zo naar hun zin hebben 
gehad en we zien jullie graag 
volgend jaar weer!
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Dit jaar hebben we gekozen om een 
sfeeravond te organiseren tijdens 
de ontwerppresentatie avond. We 
hebben gekozen de sfeeravonden in 
het thema van de wagen te houden 
met te starten hoe ontstaan baby´s? 
Hierop hadden we natuurlijk allerlei 
leuke ideeën maar uiteindelijk 
kwam first dates als thema naar 
voren. Bij deze avond heeft iedereen 
elkaar weer een beetje beter leren 
kennen en nooit geweten dat 
sommige buurtgenoten onverwacht 
heel veel verstand hadden van een 
bijzondere quiz. 

De tweede sfeeravond stond in 
teken van de zwangerschap in de 
presentatie waren buurtgenoten te 
zien met een echofilter. Na de echo 
in het zwangerschapsproces was 
het geslacht van onze baby bekend 
namelijk een meisje. Dit moesten we 
natuurlijk vieren met een lekkere 
cake met roze versiersels. 

De bevalling was eindelijk zo ver, 
onze buurtgenoten hebben heel de 
avond met luiers kunnen oefenen 
door het heuse luierpong. De luiers 
moesten gevuld worden met ping 

sfeeravonden pong ballen van een afstand en 
vervolgens was er nog een leuke 
quiz met hierbij fotos van vrouwen 
waarnok er geraden moest worden 
of deze daadwerkelijk aan het 
bevallen waren of toch iets anders 
aan hiet doen zijn ?!

Moeders was moe en wilde wat rust 
tijdens de kraamvisite, zij besloot 
deze avond dat iedereen iets mee 
mocht nemen om te eten of drinken. 
Ook waren spelletjes welkom zodat 
deze gespeeld konden worden op 
deze avond. Tuurlijk ontbraken de 
beschuit met roze muisjes voor de 
geboorte van onze Suze niet, hier 
had moeders wel voor gezorgd.

De laatste sfeeravond stond in 
het teken van de eerste mijlpalen 
in de vorm van een muziekquiz. 
Hierbij moest geraden worden 
welk nummer er werd afgespeeld 
en in welk thema deze zou kunnen 
passen. Er werd fanatiek meegedaan 
en gezongen kortom weer een 
gezellig avond.

Op corsomaandag is de traditionele 

lunch georganiseerd dit was een 
groot succes met 46 aanmeldingen. 
Vervolgens hebben we ervoor 
gezorgd dat onze Suze niet scheel 
werd en met de kroegentocht het 
scheel ervan afgedronken.

Iedereen bedankt voor de deelname 
aan de gezellige sfeeravonden en 
de kroegentocht op corsomaandag!

Afgelopen jaar zijn er weer verschillende sfeeravonden gehouden. 
Hieronder kan u lezen wat er is gedaan en hoe de sfeeravonden 
beleefd zijn. 



14 15

Zondagmorgen 8 september 8.30 
u, nog wat brak van de after-party 
staan we op de bus te wachten, 
die ons naar Lichtenvoorde gaat 
brengen. Samen met buurtschap 
Achtmaal, Laarheide en de Lent 
vertrekken we met 87 personen 
naar Lichtenvoorde. Even een stop 
bij Arnhem, de benen strekken, 
een sanitaire stop maken en nog 
wat eten en drank inslaan. Voor 
sommigen werd deze stop een Leffe 
blond ontbijt.

We vinden een mooie plaats, dicht 
bij de eretribune, om de optocht 
te bekijken. Deze begint met een 
reclamestoet en daarna volgen de 
praalwagens van de kinderen.

Dan komen de grote wagens 
aan ons voorbij. Ook net als bij 
ons in Zundert met de nodige 
opstoppingen. We krijgen nog een 
verfrissend buitje op ons dak, maar 
dat mag de pret niet drukken.
Het niveau van de wagens die aan 
ons voorbijtrekken is redelijk tot 
zeer goed. En we zijn zeer benieuwd 
wie er gaat winnen, echter de 
prijzen worden in Lichtenvoorde pas 
de volgende ochtend vroeg bekend 
gemaakt en dan rijden de wagens 
nog een keer.

Dus we gaan nog een afzakkertje 
{Flamingo shotjes) nemen en wat 
eten voordat de bus om 18.30 
u de terugreis gaat aanvangen. 
Onderweg wederom een vooral nu 
sanitaire stop en tegen 21.00 u zijn 
we weer terug op de bouwplaats.

De volgende dag zien we op social 
media dat Chocolade van Lansink 
Bluiminck gewonnen had. Ik kon me 
hierin wel vinden, vooral omdat op 
de wagen Dahlia’s verwerkt waren, 
die in cacao gedoopt waren. (rook 
zelfs nog lekker). 

Al met al was dit uitstapje naar 
Lichtenvoorde zeker de moeite 
waard en voor herhaling vatbaar.

In Lichtenvoorde aangekomen 
wordt de bus naar de parkeerplaats 
begeleidt en kunnen we, gepakt 
met onze rugzakken (met eten 
en vooral gerstenat) een plaatsje 
zoeken om de optocht te bekijken. 
Nog snel een blik werpen op het 
tentoonstellingsterrein om een 
indruk te krijgen wat ons te wachten 
staat.

corso
Lichtenvoorde
Ook dit jaar zijn we weer op bezoek gegaan bij een ander 
bloemencorso. Dit jaar zijn we naar Lichtenvoorde gegaan. 
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Deze avond had weinig woorden nodig: gezelligheid, dia’s, baby’s, 
toekomstige ouders? En genietende ouders.

afterparty Corso in foto’s
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Kindercorso



22 23

De evaluatiepunten werden in 5 
groepjes van 4 a 5 personen be-
sproken en per groep op papier 
gezet. Deze notulen bestaan uit 
de hoofdpunten van de door deze 
groepjes op papier gezette eva-
luatiepunten. Deze hoofdpunten 
worden, samen met alle overige 
evaluatiepunten, in de werkgroe-
pen besproken. 

Ontwerpkeuze

• Het algehele aanbod / de  
 kwaliteit van de ontwerpen  
 was beperkt.

• Het proces is op zich wel  
 goed, alle ontwerpen   
 krijgen een kans

• Bij selectie van ontwerpen,  
 de criteria waarop de jury  
 beoordeeld goed   
 beschouwen.

• Aandachtspunt bij keuze  
 door de buurt is het op  
 naam kiezen van een ont- 
 werp.

Tent zetten/afbreken

• Het was veilig maar bij  
 opbouwen en afbreken  
 meer bouwhelmen   
 gebruiken, hier volgend  
 jaar beter op letten.

• Opbouwen en afbreken  
 is vlot gegaan maar het  
 afbreken zondagmorgen  
 kan beter en veiliger door  
 ervaren steigerbouwers  
 gedaan worden, spullen  
 afvoeren kan dan nog door  
 de duwers gebeuren.

• Coördinatie voor het   
 opstarten van tent   
 opbouwen en afbreken  
 mag beter. 

Veiligheid/Steiger

• Weer complimenten voor  
 de steiger, deze lag er weer  
 goed in.

• De leeftijdsgrenzen beter  
 aangeven en hanteren.

• Afdekken met lasdekens  
 werkte wel goed maar deze  
 kunnen wel irritatie   
 veroorzaken aan de huid.

• Wellicht goten maken op  
 de steigers voor los   
 betonijzer.

• Goed initiatief was het  
 opruimen van de tent op  
 vrijdagavond.

• De keukentrappen moeten  
 vervangen worden (zijn  
 niet echt veilig meer) en de  
 houten bankjes zouden  
 nagekeken of vervangen  
 moeten worden.

Constructie

• Commissie constructie zou  
 wel wat uitgebreid mogen  
 worden evenals het aantal  
 constructie-lassers.

• Het was geen moeilijke  
 constructie dit jaar,   
 constructieploeg moest  
 soms wachten op de   
 vormgevers. 

Vormgeving/Tempex

• Communicatie kan beter,  
 ook tussen de vormgevers  
 zelf. Wellicht moeten de  
 vormgevers af en toe   
 gezamenlijk bespreken hoe  
 iets aan te pakken.

• Er waren geen duidelijke  
 voorbeelden van de baby’s  
 en de maquette was niet  
 leidend, dit was soms lastig  
 vormen. 

• Bij schenkels maken kunnen  
 veel mensen aan de slag,  
 dat werkte dit jaar heel  
 goed.

• Het stellen van de grote  
 vormen duurde te lang  
 waardoor constructie en  
 vormgeving dreigde vast te  
 lopen. 

• Er was niet altijd een   
 duidelijke richting welke  
 kant we op moesten   
 (verschillend inzicht tussen  
 ontwerpers).

• Het gefreesde gezich van  
 de laatste baby is   
 een mooie, nieuwe   
 ontwikkeling en was een  
 goed voorbeeld voor de  
 andere gezichten 

• Tempexen is een leerproces  
 en er zijn veel nieuwe   
 mensen met tempex aan de  
 slag gegaan.

• Er is veel tempex gebruikt  
 (waaronder in foetus, deze  
 had wellicht ook   
 uitgelast kunnen worden).  
 Ook voor de    
 brandveiligheid is het goed  
 om minder pur en tempex  
 te gebruiken.  

Evaluatie
vergadering
Dit jaar vond de Evaluatie vergadering van Baby Steps plaats op 16 
september bij Café ‘t Zonneke
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• Ook is er heel veel pur   
 gebruikt. Er werd   
 niet altijd even zorgvuldig  
 met de  purspuiten   
 omgegaan waardoor er  
 een aantal weggegooid en  
 nieuw aangeschaft moesten  
 worden.

Plakken/Gazen

• Het was niet altijd duidelijk  
 of iets gegaasd of geplakt  
 moest worden, dit is wel  
 van belang voor het   
 laswerk wat eronder zit.

• Lijmtafels wellicht bekleden  
 (eventueel met plexiglas)  
 zodat de lijm niet overal in  
 trekt.

• Het gazen werkte goed  
 voor glooiende vormen,  
 maar wel moet de vorm  
 goed in de gaten gehouden  
 worden. Stukken die   
 gegaasd moeten worden  
 dichter/steviger uitlassen.

• Aan de afwerking/kwaliteit  
 van het plakwerk moet  
 meer aandacht besteed  
 worden.  

• Wanneer er weinig plak 
 werk meer is, zoeken naar-  
 en afstemming over   
 eventuele overige   
 werkzaamheden voor   
 pakkers.

Geluid/Geur

• Het geluid op het   
 Oranjeplein had harder  
 gemogen. Bekijken of het  
 geluidsniveau aangepast  
 kan worden aan de                             
 omgeving tijdens de   
 optocht. 

• Geluid zonder aggregaat  
 was nieuw, dit was veel test  
 en uitzoek werk.

• De geur was geslaagd,   
 maakte indruk en was een  
 toevoeging.

• De afwerking van de gaten  
 waar de geur uit kwam had  
 netter gekund.

Alternatief materiaal

• Het was veel te laat   
 duidelijk wat de wensen  
 van de ontwerpers waren,  
 alternatief materiaal had  
 anders veel eerder aan  
 begonnen kunnen worden  
 en er had ook eerder   
 materiaal voor gezocht  
 kunnen worden.

• De rups was te bewerkelijk,  
 had stuk eenvoudiger   
 gekund.

• Wellicht had een deel van  
 het alternatief materiaal  
 ook met bloemen gemaakt  
 kunnen worden.

• Als er alternatieve   
 materialen gebruikt   
 worden is het handig om te  
 overleggen hoe deze te  
 bevestigen. 

Tikweekend/Tikken

o Te laat begonnen met in 
 schilderen, baby 5 stond al  
 week in het wit dus had  
 eerder aan begonnen   
 kunnen worden.

o Proeftikken moet eerder  
 gebeuren.

o Er is later begonnen met  
 prikken dan was   
 gecommuniceerd.

o Op sommige momenten  
 was het hectisch omdat  
 bepaalde bloemen op   
 waren.

o Bloemen stonden niet   
 op tijd in de tent maar nog  
 in de schuur/koeling toen  
 deze nodig waren.

o Van tevoren bespreken  
 welke bloemen wanneer  in  
 de tent moeten zijn.

o Aantal kisten moet royaler  
 geschat worden. Er is bij  
 sommige kleuren te weinig  
 marge.

o Beter bijhouden wat er aan  
 kleuren al op de wagen zit, 
 wat er nog op moet en wat  
 er nog  aan voorraad is, dit  
 voorkomt verrassingen.

o Aantal tikbegeleiders was  
 goed, alleen niet altijd  
 eenduidige informatie door  
 tikbegeleiding.

o Bloemen spuiten kostte veel  
 tijd en mankracht. Er zijn  
 94 kisten gespoten, dit kan  
 in geval van nood maar bij  
 zulke hoeveelheden is een  
 betere planning vooraf  
 nodig.

Optocht/Corsoweekend

• Alleen zittend duwen gaat  
 niet goed bij afremmen van  
 de wagen.

• Presentatie tijdens de   
 optocht kon beter, het was  
 lastig om de afstand tussen  
 de wagens aan te houden.

• Positief dat de wagens snel  
 en zonder tractor uit de  
 tent zijn gekomen.

• Met nieuwe begeleiders/be 
 geleidsters en    
 stuurmannen/vrouwen zijn  
 we prima rond gekomen.

• Tijdens kroegentocht niet  
  kroegen gezien, veel   
 buurtleden willen toch de  
 figuratierondes zien.

Slopen

• Geen problemen, vlotte  
 sloop alleen soms lang   
 wachten.

• Eerste drie wagens met  
 atlaskraan van onderstel  
 gepakt, dit ging goed.
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• Verzoek van stichting om  
 toch met “paperclips” te  
 werken i.v.m. losmaken  
 haken als de wagen plat  
 ligt.

Evaluatiepunten voor stichting

• Ruimere publieksvrije zone  
 bij oprijden van de veiling  
 s’morgens om onveilige  
 situaties te voorkomen.

• Voor wagens vanaf   
 Wernhout stond de poort  
 op Cltv terrein niet   
 helemaal open.

• Geluidsniveau en   
 feestmuziek bij opkomen  
 veiling na de optocht en  
 tijdens laatste    
 figuratieronde. Wagens  
 moeten hun volledige   
 presentatie laten zien   
 tijdens de figuratierondes.

• Barpersoneel was slecht,  
 onervaren en niet   
 gemotiveerd. 

• Veel te weinig personeel op  
 maandag in de   
 feesttent. Complimenten  
 voor de stichting voor het  
 oppakken van de bardienst  
 maandag

• Trappen bij toiletten   
 Zonnewende niet echt   
 veilig, vooral niet na regen.

• Omroepsters op   
 Oranjeplein vervangen, zijn  
 zeker niet corsowaardig.

• Versiering rond het   
 parcours mag beter (veel  
 vlaggen zijn helemaal   
 verbleekt).

Tips voor stichting: Beleving op de 
markt verbeteren door bijvoor-
beeld de prijs om te roepen die op 
oranjeplein wordt uitgereikt en 
publieksprijs uitdelen op de markt. 

Bouw algemeen:

Verbeterpunten

• Communicatie over de   
 bouw en vormgeving mag  
 beter.

• Wellicht bouwvergadering  
 op maandag proberen   
 om te zetten in duidelijke  
 “to do” planning door  
 coördinator per werkgroep. 
 (Constructie/vormgeving/ 
 alternatief/plakken)

• Bij rondleidingen ook op de  
 leeftijd letten, pas op de  
 steigers vanaf 10 jaar en  
 onder begeleiding. Dit geld  
 voor iedereen dus ook voor  
 buurtgenoten en   
 bezoekers.

• Meer duidelijkheid tussen  
 ontwerpers en buurt  
 (voorbereiding en   
 planning)

• Ruimere marge van aantal  
 kisten per kleur, percentage  
 extra op voorraad nemen  
 om voortgang prikken en  
 tikken te waarborgen.

• Beter overleg tijdens   
 tikweekend tussen   
 tikbegeleiders en   
 ontwerpers.

Positieve punten

• Goede sfeer tijdens de   
 bouwperiode, weinig druk/ 
 stress.

• Mooi leerjaar voor nieuwe  
 wagenbegeleiders  
 /stuurmannen/rondpraters.

• Tent uitrijden ging vlot.

• Er is veel aan de   
 tentvergunning gedaan.

• Volgens bezoekers en   
 nieuwe bouwers/tikkers zijn  
 we een open buurt.

• Catering en gastheerschap  
 was weer goed geregeld.

Rondvraag:

• De verbeterpunten   
 meenemen naar de eerste  
 bouwvergadering volgend  
 jaar.

• Hugo en Karin ook jullie  
 bedankt voor het   
 geweldige gastheerschap. 
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om het beest een paar jaar later 
op te graven en het skelet “op te 
bouwen”. Mijn moeder vond het 
een minder verfrissend idee en dat 
was het dan. Waarschijnlijk ligt hij 
er nog.

De grenspost was toen nog aan de 
oude doorgaande route van Breda 
naar Antwerpen: een 2-baans 
weg dwars door de bochtige 
dorpskernen van Rijsbergen, 
Zundert en Wernhout. Met name 
de weg door Rijsbergen vormde een 
ware S-bocht en er staat daar in de 
kromming een huis dat herhaalde 
malen door een vrachtwagen is 
binnengereden.

Tot mijn vreugde stond bij de grens 
nagenoeg altijd  “in het seizoen” 
de ijsboer Havermans die me menig 
ijsje gratis heeft gegeven, met een 
extra bol erop.

Wonen in een dorp was iets 
anders dan de grote stad. Je werd 
in die tijd als westerling ook een 
tikkeltje anders bekeken door je 
leeftijdgenootjes en in het begin 
soms ook wel gepest. Je praatte niet 
Brabants en dat werd gemakshalve 
door sommigen opgevat als 
“verbeelding, opschepperig “
Op de lagere school ging het zeer 
goed.  Ik kwam in de derde binnen 
bij meester Pieters, in de 4e  v.d. 
Ouwelant (bijnaam Toontje), in de 
5e van Hasselt (bijnaam: de bosaap) 
en in de 6e de hoofdmeester 
Bouwman. We waren niet zo braaf: 
v. Hasselt hebben we overspannen 
gemaakt en toen kwam een militair 

(in uniform) zijn plaats innemen: 
meester Soeterb(r)oek. 
Merkwaardig genoeg deed je een 
half jaar de 6e en een half jaar de 
7e , maar alleen wanneer je ging 
doorleren op het Lyceum in Breda, 
want anders liep je op sommige 
dingen achter….
Die bijnamen doen soms wat 
onvriendelijk aan maar dat viel in 
de praktijk wel mee. In feite had 
bijna iedereen een bijnaam en daar 
zat als reden achter dat sommige 
familienamen erg veel voorkwamen. 
De variatie in voornamen was toen 
ook veel minder dan nu en om deze 
en gene uit elkaar te kunnen houden 
werden de bijnamen gehanteerd. 
Ook die bijnamen konden wel 
zijn geërfd van de vaderen. Een 
verschijnsel dat zich in verschillende 
vormen wel meer voordoet op het 
platteland elders.
Een vriendje van me heette b.v. 
Victor Herreijgers en die heette in 
de volksmond steevast Vic van d’n 
Mulder (molenaar).
(Een mulder was ook een meikever 
en met een beetje beleid kon je die 
aan een draadje binden en in de 
klas brommend  laten rondvliegen.) 
Bij mij in de klas zaten twee Jannen 
de Bruijn, neven van elkaar.
Als import was ik natuurlijk niet 
vertrouwd met die bijnamen en 
pas geleden werd me dat nog eens 
duidelijk. Aan de Achtmaalseweg 
was een kruidenierswinkel, 
gedreven door wat in mijn oren 
klonk als Netty van de thee. Voor 
mij heel plausibel want er hing 
een reclamebord van van Nelle 
buiten. Kort geleden barstte een 

En de techniek moest ook kloppen 
natuurlijk.

Voor de rest bood zo’n dorp 
natuurlijk niet te veel maar er was 
een prima zwembad. De blommetjes 
en de bijtjes waren daar natuurlijk 
ook gescheiden maar tussen het 
diepe lag een soort loopbrug waar 
de jongelui hunkerend overheen 
leunden.

We hadden ook een tuin achter het 
huis en dat was wat voor stedelingen 
die we waren. Mijn vader deed in 
het begin nog verwoede pogingen 
een tuinier te worden. We 
hadden aardappels , uitgegroeide 
komkommers, worteltjes met worm, 
uitgelopen sla en spinazie met van 
alles er doorheen. Commentaar 
overbodig maar deze aanleg voor 
tuinieren is erfelijk ! 
Niet veel later, het beleid van 
de overheid was ook toen een 
groot mysterie, werd mijn vader 
overgeplaatst en had hij een alibi 
om de tuin iets minder aandacht te 
geven. 
De leemte werd moeiteloos 
opgevuld. Op een gegeven moment 
trof ik een dode kat aan en die 
kreeg een staatsbegrafenis achter in 
de tuin met het nobele voornemen 

Dit keer in de terugblik een speciale editie. Leon van Schie 
verteld hier ons over zijn herrinneringen aan Zundert, de 
buurtschap en aan het bloemencorso. (Herinneringen aan 
zundert van 1951-1956)

terugblik

Mijn vader werkte toen als 
verificateur bij de douane ( officieel 
de dienst Invoerrechten en accijnzen 
geheten)
en werd in 1951 overgeplaatst naar 
Wernhout (NB) waar hij hoofd werd 
van de grenspost aldaar.
         
We gingen wonen aan de 
Achtmaalseweg 94 in een twee 
onder een kap. Toen we er kwamen 
wonen was het huisnummer 
tamelijk mysterieus:  A441V maar 
weldra werd daar 94 van gemaakt. 
De straat lag in het buurtschap 
Helpt Elkander en dat was vooral 
van belang voor het roemruchte 
Zundertse bloemencorso dat 
geheel en al met dahlia’s wordt 
opgebouwd. Een sociaal bindmiddel 
van niet te onderschatten belang 
omdat planning en vormgeving zo 
ongeveer het hele jaar omspanden. 
Er was ook een kindercorso en 
ik heb nog het genoegen gehad 
daarbij op een wagen te zitten als 
“loos vissertje” met een schoen 
aan de hengel. Een van de takken 
van sport waarmee het nooit beter 
is geworden. Vooral vlak voor 
september was het wel eens een 
zenuwachtige bedoeling: waren er 
wel genoeg dahlia’s in de gewenste 
kleuren en soorten?
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jeugdvriend, Jan de Bruijn, in lachen 
uit: het was “Netty van d’n The”, de 
naam van echtgenoot of vader.

Behalve westerlingen had je in 
Zundert ook een behoorlijk aantal 
oosterlingen: Molukkers van het 
KNIL die hun lijf en leden moesten 
redden uit handen van Soekarno.
Op weg naar school kwam je langs 
een aantal huizen (Achtmaalseweg 
en Vinkenstraat) waar ze woonden 
en je kreeg er ook vriendjes: 
het betekende de eerste echte 
kennismaking met de Oosterse 
keuken. De eerlijkheid gebiedt te 
zeggen dat het gezegde “wat de 
boer niet kent dat vreet ie niet” 
behoorlijk opging.
Tegenover ons woonden Marleen 
en Jos Soesman en daar speelden we 
vaak mee.
Andere speelgenoten aan de 
8xseweg: Olga Olde Wolbers, 
Johnny en Tineke Pattist, Hans van 
Miert. De vaders v. Miert en Patist 
waren ook douaniers
Afgezien van de gewone bekende 
spelletjes wil ik een speciaal spel uit 
cultuurhistorische overwegingen 
voor het nageslacht bewaren. Ik 
leerde het daar kennen en heb 
er nooit elders iets van gehoord 
of gelezen. Wij noemden het 
“potjelillen”  een verbastering van 
het maleise .(poteh lele)

Over spellen gesproken: in Zundert 
leerde ik een andere variant van 
knikkeren kennen. In Rotterdam 
zat je natuurlijk met die stoeptegels 
en was “de pot” meestal een gleuf 
tussen trottoir en de huizen. Je 

piekte de knikker richting pot met 
duim of vinger.
In Zundert was er een variant, 
mogelijk gemaakt door de 
zandstroken langs de wegen: de pot 
was een kuiltje en je knikkerde met 
“kalkies” in plaats van met glazen 
knikkers en stuiters. Die kalkies 
waren geverfde balletjes van klei en 
snel stuk of beschadigd.
Het spel was ook anders: Je hurkte 
dan met z’n tweeën bij de pot en 
ging “ op de twee of vier”of “op de 
zes” wat inhield dat een van beide 
om de beurt 4, 8 resp 12 kalkies in 
de hand hield en ze dan in de pot 
dropte. Bleef er een even aantal 
in de pot dan mocht de gooier 
alles houden, bij oneven ging alles 
naar de ander. Met name bij lagere 
aantallen kon je de zaak enigszins 
sturen door je werptechniek.

Zundert had nog enigszins een 
feodale inslag omdat grote kwekers 
veel te vertellen hadden: Roelands, 
de Bie, Godrie meen ik me te 
herinneren. 
Overigens waren het in mijn 
herinnering heel aardige mensen. 
Het paste gewoon in die tijd en 
omgeving.

Voor mij als voormalig stadsjongen 
was het bosrijke gebied zeer 
welkom. Dat werd nog in de hand 
gewerkt door de welpengroep 
Charles de Foucault  waar ik bij zat.
Ook met vriendjes (o.a. Jan Wouters) 
ging je regelmatig het bos in: 
“jagen”op konijnen…Vangst nihil ! 
Als je per ongeluk op een nest rode 
mieren terechtkwam daalde het 

enthousiasme snel . Ik herinner me 
Bennie van Oers , Victor Hereijgers 
(Vic van de Mulder), Frans v.d. 
Buijs (van de fietshandel aan de 
Wernhoutseweg), Hans en Pieter 
Koch (van huisarts Koch) , Herwig 
Oostvogel (van de slager) , twee 
Jannen de Bruin, de broers (?)  v.d. 
Kloot waarvan een Jacques heette…
etc.

Een grote rol speelde ook de Tour 
de France. Een plaatsgenoot, Thijs 
Roks, deed ook mee in 1956 toen 
de Tour vanuit Amsterdam ook 
door Zundert kwam. Na school 
keek je bij de fietsenmakerzo 
ongeveer tegenover de kerk of op 
de deur de uitslag van de etappe al 
bekend was. Dat Thijs de dochter 
van een plaatselijke slager Billet 
(naast cafe Den Bels) had veroverd 
was natuurlijk een extra motivatie 
maar de prestaties van ettelijke 
Brabanders als de gebroeders van 
Est en Wout Wagtmans hielpen 
natuurlijk het meest.

De kerk speelde in Zundert een 
grote rol, nagenoeg iedereen 
was R.K. De. Op de een of andere 
manier ben ik zelfs nooit gevraagd 
om misdienaar te worden en ik heb 
kennelijk uitgestraald dat ik er ook 
niet naar taalde. We moesten van 
onze ouders wel regelmatig naar 
catechisatie en daar had ik vaak de 
taak om iets bijbels voor te lezen. 
Op de maandelijkse (!) 
schoolrapporten werd ook 
aangegeven hoe vaak je de Mis 
had bijgewoond en daar scoorde 
ik ruim beneden de norm. Enkele 

protestantse kinderen werden 
toch een beetje beschouwd als 
“vreemde”wezens waarmee je niet 
zo maar speelde.

Ik herinner me pastoor v.d. 
Muysenberg, die al snel stokoud 
doodging, zijn opvolger  Buijks , 
die al snel minder oud doodging en 
de kapelaans v.d. Made (een groot 
kindervriend die altijd pepermuntjes 
op zak had) en Nooyens. 
Het Roomse leven was daar en toen 
nog zeer rijk. Op gezette tijden zag 
je een kapelaan met de hand over 
de borst (a la Napoleon) waar hij in 
een bakje een hostie droeg, op weg 
naar een parochiaan die op sterven 
lag. Plots viel er dan een eerbiedige 
stilte op straat, sommigen sloegen 
een kruis en heren namen hun hoed 
af als groet aan de “Allerhoogste” .

Al met al denk ik met veel plezier 
terug aan mijn verblijf aan de 
Achtmaalseweg. Als mensen 
herinneringen met mij willen 
delen…gebruik mijn mailadres 
leonnoel@caiway.nl
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juryrapport
Helpt Elkander behaalde tijdens het afgelopen corso met 419 
punten de 17e prijs. Enkele weken na corso brengt de jury meer 
informatie naar buiten over wat zij van de wagen vonden en hoe 
ze tot de beoordeling kwamen, in de vorm van een juryrapport. Dit 
is wat de jury van ‘Babysteps’ vond. 

De eerste baby, die in de 
baarmoeder, valt nog in de smaak. 
Daarna wordt de waardering snel 
minder. Die eerste heeft iets zachts 
en dat missen we bij de rest. Ze zijn 
de uitvergroting van de realiteit, 
verbeelden de levensfases van een 
baby. Je voelt de liefde waarmee ze 
gemaakt zijn. En toch.

Zo wonderschoon als sommige 
directe uitvergrotingen ook mogen 
worden, niet altijd werkt het zo.
Huidtinten en menselijke 
gelaatstrekken blijken ieder 
jaar weer struikelblokken in de 

zoektocht naar
een overtuigend beeld. Het wordt 
al snel karikaturaal en dat is in dit 
geval niet de bedoeling.
De figuren lijken niet meer op 
baby’s. Het kleurgebruik levert niet 
de zachtheid van een baby op, maar
geeft eerder een bloederig, 
verbrand effect. Het maakt de 
figuren griezelig en eng. Allerminst 
zacht.

Dit gevoel is versterkt op onze lage 
zitplaatsen bij de eerste doorkomst 
waardoor associaties
bovenkomen met pulpcovers uit de 

vijftiger jaren: ‘Giant Baby Attack!’

Het gevoel van ‘nep’ wordt 
versterkt door allerhande zaken 
om de baby’s heen. Het wordt een 
soort commercial van babyspullen 
met tuttige details als strikken, 
blokken en mutsjes. En dan nog 
vaak in plastic uitgevoerd. Zo’n 
rups komt bijvoorbeeld erg massief 
over. Kon deze ook met bloemen 
gemaakt worden? Zoals de luiers, zo 
natuurgetrouw met het rimpeleffect 
van het plakband waarmee je een 
luier dichtplakt. Daar is dat wel bij 
gelukt.

We krijgen een kitscherig Xenos-
gevoel doordat de commerciële 
kinderdroom is omarmd. Misschien 
had het geholpen als het iets meer 
‘puur’ had, minder perfect met die 
labels en merken. En iets tijdlozer. 
Neem die mutsen. Waarom?

Een ander punt is dat de wagens met 
een grote en ongelijke tussenruimte 
voorbijtrekken, waardoor het nooit 
een geheel van babysteps wordt. 
Onderlinge interactie ontbreekt. Het 
toevoegen van geur is een pluspunt. 
Het geluid is logisch gekozen, het 
ondersteunt de tuttigheid.
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19 oktober Darttoernooi/kaartavond

16 november Buurtfeest middag

16 november Buurtfeest

14 december Senioren middag

27 november Sinterklaasactiviteit

4 januarie Nieuwjaarsborrel

activiteitenkalender
Wij bedanken onze sponsors voor hun bijdrage. Mede dankzij hen 
kunnen we in 2019 de wagen ‘Babysteps’ bouwen!

Schouwenaars Bouwbedrijf

Dictus Schilderwerken

Volant Interieur Confectie

J & C Verhuur / Wasserij

Kober Kinderopvang

Hotel Restaurant De Gouden Leeuw

Drukkerij Vorsselmans

Groenenboom Timmer- en Bouwbedrijf

Schildersbedrijf Jan Bastiaansen

Hereijgers Eco Tuinen

Café ‘t Zonneke

Hendrikx Keurslagerij

Drive-In Show Frans van Gorp

Grand Café De Bocht

Machinebouw Jochems

Café Den Bels

Favo Reclame

Freson Producties

Joko Autodemontage

De-ICT-OOM

Bouwbedijf Havermans

De Jong Beton Zundert 

Euro Accountancy

Bouwbedrijf Winand Van Iersel 

Tenniscentrum de Leeuwerik

Nouws Mechanisatie

Löwensteijn IT

SKG Services

Boomkwekerij Jos Willemsen

Verdaasdonk Hoogwerkers en 

Metaalbankwerkerij

Bouw en Visie

Praktijk voor Mondhygiëne

Podotherapie Praktijk Een Stap Vooruit

Danny van Bergen 

Graafwerkzaamheden

Zuiderplastics

Boomkwekerij Leenaerts-Halters en Zn

Maas-Jacobs

Petra’s Hondenadvies Op Maat

Telermaat

Dave Mutsters Autoservice

Agrarisch Loonbedrijf M. Leenaerts

Rabobank

Boomkwekerij Barry van Aert

Tereco

Rena Electronica

Van Erk Stucwerk

Agel adviseurs

A. Bestebreur Glazenwasserij

Café ‘t Wapen van Zundert

Café-Zaal Victoria

3D Pro Groep

Sponsors en begunstigers

sponsors




